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do veřejné soutěže 
na zhotovení díla 
nové Naučné stezky 
údolím Vošmendy. 
Z  mého pohledu 
je to velmi dobře, 
že právě oni, kteří 
mají k těmto věcem 
vztah, rozumí jim a 
jsou i dobrá parta 
při práci. Rovněž 
převzali pod svá 
křídla správu vodo-
vodu a to je jistě zá-
ruka do budoucna.

Rovněž příkladná je spolupráce s mnoha podni-
kateli a živnostníky v obci. Mnohdy nezištně a zcela 
zdarma vloží materiál nebo práci do společného 
projektu a mnohdy se o tom nikdo nedozví. I to má 
velikou společenskou hodnotu a já si toho všímám.

Příkladná je v  tomto oboru spolupráce obce a 
Agrocentra Bozkov, které svojí vstřícností vytváří 
dobré podmínky pro obec Bozkov, jakožto i pro fun-
gování spolků, a to je obrovská devíza, to mi věřte. 

Ocenění udělením oranžové stuhy se týká spolu-
práce se zemědělským subjektem, ale před komisí se 
prezentujeme jako obec a ukazujeme práci nás všech, 
a to je potřeba si uvědomit. Prostředí v obci netvoří 
jenom obec sama, nýbrž každý z nás. Všechen nepo-
řádek, není nepořádek obce, ale je to nepořádek náš. 
Takže děkuji všem, kteří si toto uvědomují a podílí se 
na vytváření pozitivních životních podmínek v naší 
obci při své každodenní činnosti.

Vím, že není všechno úplně růžové, ale myslím, že 
by mohlo být. Stromeček nám svítí, máme za sebou 
krásnou vánoční prodejní výstavu, čeká nás prodej 
ryb u budovy úřadu, těšíme se na Vánoce.

Proto Vám přeji hodně štěstí, hlavně zdraví a hla-
vu plnou vlastních myšlenek.

Starosta obce S. Doubek jun.

Vážení spoluobčané,

dovolte, abych rekapitulaci uplynulého půlroku 
začal hodnocením voleb do obecního zastupitelstva. 
Chtěl bych Vám poděkovat za velkou spoustu hlasů, 
které jste vhodili do urny pro naše sdružení nezávis-
lých kandidátů, „Bozkov krásnější“.  Chtěl bych Vám 
zároveň sdělit, že jsme připraveni naslouchat kon-
struktivní kritice a návrhům ze strany Vás, občanů.

Ihned po bozkovské pouti se začaly rozjíždět 
všechny připravené projekty týkající se údržby a 
zároveň investiční záměry obce. Jsme rádi, že se 
nám podařilo naplnit cíle, které jsme si dali. Byly to 
věci týkající se energetických projektů na veřejných 
budovách v  obci, doplnění odběrných míst vody 
obecního vodovodu, rekonstrukce a doplnění chod-
níku okolo silnice k Semilům, oprava kanalizačního 
svodu uloženého v silnici a mnoho dalších vylepšení.

Samozřejmě si uvědomujeme, že je potřeba stá-
le sbírat podněty a zajímat se o další potřeby, které 
život nás všech přináší. Důležitou otázku, kterou 
budeme společně řešit, je nakládání s odpadovými 
vodami. Obec se bude snažit analyzovat stávající 
stav a zabývat se přípravou projektů, které povedou 
k odstranění zprvu největších problémů. Nakládání 
s odpady je dnes velké téma jako celek. Proto mu 
věnujeme samostatné místo v  tomto vydání, nebo 
doplníme přílohou.

Jsem rád, že se daří místním spolkům a skupinám 
z Vás starat se o kulturu, sport a další věci, které náš 
život naplňují. Někdy bych čekal možná větší souná-
ležitost a pomoc než slova kritická a jenom přihlíže-
ní. Vždyť dobrovolná práce k Bozkovu patří, a proto 
jsme schopni dělat bezpočet akcí každý rok. Starat se 
o věci a budovy tak, abychom mohli být hrdi na slova 
chvály přicházející mnohdy od lidí, kteří zde nežijí a 
mají větší možnost srovnávat. K tomuto konání ne-
jen já, ale celá radnice ráda přispívá. Chci upozornit 
nastupující generace, že to dobré z minulých let není 
zadarmo nebo za peníze. Za tím stojí spoustu hodin 
dobrovolné práce mnoha lidí. Práce, která mnohdy 
přináší starosti, ale když se podaří dosáhnout něja-
kých pozitivních výsledků, tak i spoustu radosti a 
štěstí. 

Za zmínku jistě stojí činnost bozkovských jes-
kyňářů. Ti kromě obvyklých aktivit, které se větši-
nou odbývají v  podzemí, podali nejnižší nabídku 
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Aktivity v mateřské škole 2014

Mateřskou školu v Bozkově máme 
jednotřídní s celodenním provozem.  
Má kapacitu 28 dětí. Přijímáme děti 
od 2 do 6 let, i děti integrované.

Školní vzdělávací program (ŠVP) 
má název ,,Čtvero ročních období 
aneb Jaro, Léto, Podzim, Zima.“ 
Kromě úkolů v ŠVP na čtyři roční 
období nabízí MŠ i další aktivity. 
Na podzim kurz plavání v Jilemnici, 
vánoční a velikonoční dílny na obci, 
nově i v MŠ, hru na { étničky, logo-
pedickou prevenci, na jaře angličtinu 
pro předškoláky. Během školního 
roku máme několik výletů, exkurzí, 
návštěv divadel a kina a besídek.

Školka je nově zrekonstruována. Začíná se budo-
vat zahrada, která bude splňovat i výukový program. 
Máme nové šatny, nábytek v herně, třídě a jídelně 
MŠ. Hračky a učební pomůcky jsou stále obměňová-
ny. Prostředí je útulně a příjemně zařízeno.

Nově jsme letos zařadili dílničky v mateřské škole 
na podzimní motivy ve spolupráci s rodiči. Děti si 
vytvořily krásný podzimní obrázek. Po splnění všech 
úkolů ročního období máme nově zařazen barevný 
den v barvách ročního období. Na ukončení podzi-
mu si děti obléknou červená, hnědá a rezavá trička a 

hrou si zopakují vše, co se o podzimu učily.

 Celý podzim děti pilně sbíraly s pomocí rodičů 
kaštany a žaludy pro lesní zvířátka. Myslivci jim po-
děkovali a slíbili další ukázku dravců.

Také nás pozvali na exkurzi do hasičárny semilští 
hasiči. Děti si nadšeně vyzkoušely výsuvný žebřík, 
prohlédly si hasičské vozy a jejich vybavení. Zkoušely 
si i hasičskou helmu a přistroj, který vidí ve tmě. Byli 
jsme svědky i cvičného poplachu. Moc se nám tam 
líbilo, všechny děti chtějí být hasiči.

 Teď pilně nacvičujeme program k rozsvěcení vá-
nočního stromku. Pak už se těší-
me na návštěvu Mikuláše, anděla 
a rozpustilých čertů, pozveme na 
tu podívanou i rodiče. Letos při-
jde do školky také Ježíšek a určitě 
přinese dětem pod stromeček 
krásné dárečky, co si přály.

 Chtěli bychom dětem a ro-
dičům popřát příjemné a klidné 
vánoční svátky a hodně zdraví a 
radosti v novém roce.

 Ředitelka školy 
a celý kolektiv zaměstnanců 
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Zprávičky ze školy

V  pondělí 13. října jsme navštívili podnik Detoa 
v Albrechticích. Děti si nejprve v rámci akce „Týden české 
hračky“ vyrobily vlastní dřevěnou hračku z připravených 
kostiček. Výrobky některých žáků byly vybrány pro so-
botní � nále, kde se rozhodně neztratily. V rámci návštěvy 
podniku Detoa proběhla i exkurze ve výrobně.

Během podzimu se také uskutečnil plavecký výcvik 3. 
a 4. ročníku v Jilemnici a čtvrťáci se ještě zdokonalovali 
v  pravidlech silničního provozu na dopravním hřišti 
v Košťálově.

Žáci školy zhotovili několik výrobků pro prodejní 
výstavu na místním obecním úřadě. Podíleli se také na 
výrobě dekorace pro prodejní místnost. 

V pátek 28. listopadu si žáci vyrobili vánoční dárečky 
na Dílničce na OÚ a večer přispěli zpěvem k dobré náladě 

při rozsvěcení vánočního stromečku.

Z  části výtěžku z  vánoční výstavy se děti rozhodly 
přispět v rámci projektu „Skutečný dárek“ na ovečku pro 
farmáře v Etiopii, které postihlo ničivé sucho.

V pátek 15. prosince školu navštívil Mikuláš se svou 
družinou a obdaroval děti vitamíny a sladkostmi.

Poslední školní dny v  kalendářním roce vždy patří 
školnímu „štědrému dnu“. Žáci si rozdávají dárečky a 
společně si připomínáme staré vánoční zvyky a tradice.

Na závěr bychom chtěli všem občanům Bozkova 
popřát krásné prožití vánočních svátků a mnoho zdraví a 
štěstí do nového roku.

  Paní učitelky a žáci základní školy

Z činnosti našich myslivců

Letní sezónu jsme se zaměřili tradičně na opravy 
krmelců, posedů a kazatelen. Zhotovili a postavili 
jsme jednu kazatelnu novou. Věnovali jsme se lovu 
zvěře srnčí, divočáků a zvěře škodící myslivosti. 

V měsíci červnu jsme uspořádali besedu pro děti 
z mateřské a základní školy z Bozkova a Jesenného. 
Akce se zúčastnilo 70 dětí, včetně doprovodu. Besedu 
řídil zkušený chovatel dravců, který s sebou přivezl 
2 kusy živé této zvěře. Celá akce měla dobrý ohlas.

V létě jsme se připravovali také na zimní ob-
dobí. Každý myslivec si nasušil potřebné množství 
sena. Zajistili jsme na zimní přikrmování obilí, sůl 
a kaštany. 

Prvního listopadu jsme uspořádali v kostele 
Navštívení Panny Marie s obecním úřadem v 
Bozkově a farností Bozkov svatohubertskou mši. Pro 
velký zájem se budeme snažit příští rok opět tuto mši 
uskutečnit.

Touto cestou se omlouvám všem za nekonání 
tradičního bálu v roce 2015, a to z technických 
důvodů. V roce 2016 uděláme vše pro zachování této 
tradice. 

Jaká bude zima, to uvidíme. Přesto bych vás chtěl 
požádat o ohleduplnost ke zvěři v zimním období, 
kdy nejvíc strádá a je nejsnáze zranitelná.

Hezké svátky vánoční, zdraví a štěstí v roce 2015 
vám všem přejí myslivci. 

 Bohuslav Kouble, předseda MS  
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TJ SOKOL Bozkov

 S každým koncem roku je čas hodnotit také čin-
nost naší tělovýchovné jednoty Sokol Bozkov. Naše 
organizace má 140 členů a je aktivní jak v činnosti 
sportovní, tak i v kulturní. V tělocvičně školy pra-
videlně cvičí děti a ženy. Hlavně děti se se svým 
cvičením zúčastní i kulturních akcí. Nejaktivnějším 
oddílem naší tělovýchovné jednoty je fotbal, když 
potom největším kladem našeho fotbalu je mládež. 
Díky obětavosti trenérů se podařilo dát do chodu tři 
mládežnická družstva. Mladší, a hlavně starší pří-
pravka hrají okresní soutěže, stejně jako starší žáci. 

Dále má oddíl Sokola „B“ mužstvo, které hraje 
okresní přebor. Velmi úspěšné je účinkování našeho 
„A“ mužstva v  nejvyšší soutěži v Libereckém kraji. 
Referáty budou na jiném místě v našem Bozkováčku. 

Velmi úspěšná jsou také naše ochotnická divadla. 
Jsou to: dospělé ochotnické divadlo, kde své stálé 
místo má i dětský divadelní soubor. Loutkové di-
vadlo sehraje zpravidla 3 až 4 představení v zimním 
období, má svoji stálou scénu v budově obecního 
úřadu a je našimi nejmenšími hojně navštěvované. 
Děti hrají své představení velmi úspěšně pro domácí 
publikum. Divadelní soubor dospělých nastuduje 
každý rok jednu inscenaci, která bývá zpravidla 
úspěšná nejen doma, ale i v okolních vesnicích, 
kam soubor každým rokem vyjede na zhruba 10 
hostování. Svoji úspěšnost dokazuje i na krajské 
přehlídce Libereckého kraje v Josefově Dole, kde 
porota jejich vystoupení vesměs kladně hodnotí. 
Naši divadelníci nyní nacvičují komedii se zpěvy 
na námět Vlasty Buriana Lovu zdar, která bude mít 
premiéru v naší sokolovně 30. prosince v 15. hodin, 
ten den ještě sehrají jedno představení od 20 hodin. 

Největší sokolskou akcí letos bylo zateplování 
a změna vytápění budovy sokolovny. Tato akce se 
podařila, také díky spolupráci s obecním úřadem, 
zrealizovat ještě před topnou sezónou. Nejvíc 
práce na této akci představoval přechod vytápění z 
parního na teplovodní. Při této rekonstrukci byla 
kulturní činnost částečně omezena, ale spolkový 
život se ubíral dál. Přesto však se Sokol ve spolupráci 
s ostatními spolky a obecním úřadem zúčastnil akcí 
konaných hlavně pro děti a mládež.

 Díky zateplení budovy sokolovny dojde v nas-
távajícím zimním období k hojnému využívání 
mezi naší mládeží. Třeba hasiči budou využívat naši 

sokolovnu při přípravě svých družstev na úspěšné 
sportovní aktivity. To, že jsou úspěšné, dokazují na 
soutěžích předním umístěním. V sokolovně se hraje 
i volejbal, tenis, stolní tenis a podobně. Naši členové 
jsou úspěšní třeba v překážkových terénních závo-
dech, dálkové turistice a podobných sportovních 
akcích. 

Všechny tyto zmiňované činnosti vedou ke 
zviditelnění naší tělocvičné jednoty, potažmo i obce. 
V neposlední řadě je nutno ocenit spolupráci spolků 
spolu a s obecním úřadem.  Naše tělocvičná jed-
nota Sokol má bohatou činnost, ke které je zapotřebí 
mnoho hodin dobrovolné práce, mnoho hodin práce 
ochotných členů, ale i příznivců našeho Sokola. Těch 
je stále, bohužel, poměrně málo.

Všichni, kdož mě znají, dobře vědí, že nečekám 
na jejich hovory, které směrují k tomu, že se něco 
dělá špatně nebo že by se mělo něco udělat. Tyto řeči 
nejsou na místě. V naší organizaci bude vítán každý, 
kdo ve svém volném čase, bez nároku na odměnu, je 
ochoten realizovat svůj úmysl či nápad od začátku až 
dokonce ve prospěch TJ Sokol, potažmo i obce. 

Závěrem mi dovolte, abych poděkoval všem 
cvičitelům, trenérům, fotbalistům, divadelníkům a 
pořadatelům divadelních, kulturních a sportovních 
akcí, všem, kteří se podílejí ve svém volném čase 
na dobrém chodu našeho Sokola. Velký dík patří i 
všem sponzorům, bez nichž bychom si chod našeho 
Sokola nedovedli představit.

Hezké Vánoce a úspěšný rok 2015 přeje
starosta TJ Sokol S. Doubek sen.
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Ohlédnutí za účinkováním „A“ týmu

Po premiérovém ročníku v  krajském přeboru LBK 
jsme zahájili přípravu na novou sezonu 18. 7. 2014. 
Tréninky probíhaly třikrát v  týdnu a o víkendech 
jsme hráli přípravná utkání. První zápas nám v  kom-
binované sestavě nevyšel a nažhavená Lomnice nám 
připravila prohru 2:5. Tradiční turnaj v  Běrunicích 
nám vyšel parádně a po dvou výhrách nad soupeři s  I. 
B třídy Hradeckého kraje jsme přivezli pohár za první 
místo s  opět kombinovanou sestavou „áčka“ a „béčka“. 
Generálka před úvodním mistrovským zápasem vyšla 
dobře a výhra 4:1 nad Desnou byla povzbuzující. Bohužel 
se v tomto období zranili Aster a Mazánek a chyběli hodně 
dlouho. Ani dlouhodobě zraněný Maňák se do přípravy 
nezapojil, proto byl tým doplněn o dva brankáře, Libora 
Kanavala z Dobrovic a Jirku Jíru z Turnova.

Kádr byl doplněn a zároveň i realizační tým byl 
doplněn o Míru Jeníka, který se podělil o trenérské sta-
rosti s  Milanem Mayerem a zapojil se i do hráčského 
kádru. První ostrý zápas jsme sehráli na půdě Skalice, 
výsledek 1:1 byl vzhledem k průběhu spravedlivý, ale 
přišli jsme o vyloučeného Makulu, a tak úzký kádr bylo 
nutné doplnit. Postupně byli do týmu povoláni Renda 
Feri i Libor Nesvadba, kteří A týmu výrazně pomohli, 
dále se připojili během podzimu i Karel Vanc, Filip 
Koubek a Miloš Močkovský. Nevyrovnané výkony, špatná 
koncovka, časté změny v sestavě a spousta zranění (Jeník, 
Aster, Kanaval, Mazánek, Makula) byly příčinou slabšího 
rozjezdu. Přesto Bozkov v  zápasech vyloženě nepro-
padl, kromě utkání v Železném Brodě, ale tři výhry, tři 

remízy a dvě porážky po osmi kolech znamenaly pouze 
zisk 12 bodů a střed tabulky. Jeden z  nejlepších zápasů 
sehrál Bozkov na půdě Chrastavy, kde zvítězil 2:1, tohoto 
vítězství si velmi vážíme. Po návratu zraněných hráčů 
se sestava ustálila a výsledky se dostavily. V posledních 
pěti kolech získal Bozkov za tři výhry a dvě remízy 11 
bodů, a tak se i díky ostatním výsledkům vyšvihl na třetí 
příčku v  průběžné tabulce. Po rozpačitém začátku se 
tým jak herně, tak výsledkově zvedl a nakonec můžeme 
být s podzimem spokojeni. Žádný z  týmů nás vyloženě 
nepřehrál a několik utkání mohlo dopadnout lépe, ale 
několik zase hůře, takže „poločasový“ výsledek bereme. 
Dle předpokladů je letos krajský přebor velice vyrovnaný 
a pohled na tabulku slibuje velice zajímavou jarní část.

Na nás je, jak přistoupíme k zimní přípravě, abychom 
i ve druhé půlce soutěže hráli důstojnou roli a obhájili 
stávající postavení v  tabulce. Je třeba poděkovat všem 
hráčům za přístup a předvedené výkony, realizačnímu 
týmu i správcům stadionu za přípravu týmu a zázemí, 
které je nezbytné pro podporu fotbalu na této úrovni. A 
v neposlední řadě patří velký dík všem fanouškům, zej-
ména těm, kteří nás doprovází i na venkovní utkání, za 
výraznou podporu v hledišti. 

Závěrem chci všem popřát veselé Vánoce a hlavně 
hodně zdraví a spoustu splněných přání v roce 2015. 

Na shledanou na jaře na fotbale!!

!!!! Bozkov, do toho !!!!

 Milan Mayer

Hodnocení podzimní částí BOZKOV „B“

Tímto bych chtěl krátce zhodnotit účinkování týmu 
Bozkov B v okresním fotbalovém přeboru. K týmu jsem 
přišel v  letním období této sezony 2014/2015. Příprava 
neprobíhala úplně ideálně, ale to asi na této úrovni 
nikde. Většinou se hráči kádru B týmu připravovali 
společně s  Mužstvem A-čka. Samostatné tréninkové 
jednotky začaly až od prvního mistrovského utkání (9.8. 
v  Libštátě), a to v  pátek (později -od října ve čtvrtek) . 
Jinak jsme trénovali společně. Tento tréninkový cyklus 
byl zvolen z hlediska počtu trénujících hráčů. U nás bylo 
8 max. Pro úterní tréninky bylo spojení výhodou pro oba 
celky(A+B). Nechci , abychom trhali tréninkové rekordy , 
ale můžeme se alespoň jednou týdně k přípravě na utkání 
sejít a lehce – kvalitně potrénovat. Opět na zamyšlení pro 
řadu hráčů – kluku B-týmu.  

K výsledků a výkonům.

Výsledkové a tabulkové postavení týmu není pro mne 
potěšující, a myslím , že ani pro vedení i hráče a fanoušky 
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našeho týmu. Místo 10. Sokola Bozkov B s 13 body po 
podzimní části je neúspěchem. Pouhé 4. vítězství a jedna 
remíza je málo. A to nám k těmto bodům vesměs nema-
lou měrou pomohli hráči A  týmu. Čímž bych jim chtěl 
touto cestou poděkovat- ještě se k nim vrátím.

Na druhou stranu musím konstatovat, že naše výkony 
po stránce herní nebyly i přes děsivé konečné výsledky 
špatné. Někdy bych řekl až nezasloužené  (Bělá, Stružinec, 
Přepeře a hlavně Nová Ves). Ale na to se nedá vymlouvat. 
Staré pořekadlo zní „Na krásu se nehraje- rozhodují góly 
a body“. Naším největším úrazem je hra v  útoku ( spíš 
hra útočníků) – snad se nám to povede zlepšit. Nejlepším 

Vážení příznivci kopané,

v  uplynulé podzimní části sezóny nastoupily za 
TJ Sokol Bozkov tři mládežnické oddíly v okresních 
soutěžích, a to je určitě nejlepší výsledek v  historii 
Bozkova. 

Je samozřejmě nutné si uvědomit, že bez zájmu 
dětí a rodičů by to nešlo. Ale po letech se podařilo os-
lovit množství trenérů z řad hráčů současné i minulé 
generace, a to je to nejlepší, co mohlo bozkovskou 
kopanou potkat. 

V  poslední době asi největším přínosem je pan 
Zdeněk Částek, který se svými asistenty Karlem 
Novákem a několika otci z  řad rodičů vedou naše 
přípravky. Jejich nadšení a přístup malé kluky a 
holky přitahuje, a to je pro všeobecný rozvoj malého 
sportovce a jeho osobnosti důležité. K  překvapení 

střelcem podzimu je Petr Červený s 9 brankami. Z našich 
celkových 23 vstřelených gólů dali hráči B-čka 7 - což 
je žalostně málo. Zbylých 7 opět hráčíiA týmu. Tímto 
bych jim chtěl ještě jednou poděkovat, zvláště těm, kteří 
chodili i když nemuseli – Míra Jeník, Radim Prousek a 
hlavně střelec Petr Červený. Dále pak po zranění Tomáš 
Mazánek a Pavel Aster. A když to vyšlo tak i Martin 
Havel, Jirka Liďák, Kamil Makula, Míra Kubáň, Miloš 
Močkovský a Josef Coufal.

Z kádru B týmu bych nechtěl nikoho zvláště  vychvalo-
vat , ale ani hanět. Někomu se dařilo lépe někomu méně. 
Brankař Lukáš Zemánek nás v první části sezóny držel , 
pak mu forma odcházela. Svůj standart odváděli chlapci 
Hlava, Opočenský , Částek, Picek L., Soukup (hodně 
pracovně vytížen, Hykman (má na víc), Vejnar. Brzy se 
zranili Zeman, poté Bartoníček. Ztrátou pro manča�  
byl odchod kapitána Vrabce v září za prací do zahraničí. 
Potěšující a slibné se jeví návraty Podzimka, Mareše R. 
Pastorka,- Burnuse R a Linka T. (po zranění). Doufám, že 
se ještě více zapojí bozkovští mladící Šmíd, Kur� řt a další. 
Snad nebudeme muset odjíždět na některá utkání v 10 - 
nebo 11. lidech, a to se mnou. Do jarní časti bude náš 
kádr doufejme doplněn nejen početně, ale i kvalitativně. 

Závěrem bych chtěl říci, že bude-li i nadále dobrá 
spolupráce s A týmem a k doplnění mužstva dojde, bude 
tento tým určitě v jarní části stupat tabulkou a nebude si 
vůbec připouštět záchranářské starosti. V to pevně věřím.

S přáním veselých bílých vánoc, bohatých na dárky, a 
přáním šťastného nového roku 2015, s hodně zdravíčkem 

a bodů na hřišti Cihelném a nejenom tam- Vám všem 
přeje J.J
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Bozkovští hasiči v roce 2014

Konec roku je doba, kdy se bilancuje, co se v up-
lynulém roce povedlo a co ne. Stejné je to i u hasičů, a 
pokud se podívám na naši letošní činnost, je pravdu 
co hodnotit.

Výjezdová jednotka měla jeden výjezd na zahoření 
lesa dole u bývalého ovčína a provedli jsme jedno 
námětové cvičení. Dohled při pálení čarodějnic nebo 
jiných akcích v  obci bereme jako samozřejmost. 
Velkou generálkou prošla naše výjezdová avie a nyní 
je nejen ve funkčním, ale i reprezentativním stavu. 

 Na poli kultury a zábavy jsme pořádali tradiční 
dětský a maškarní bál, uspořádali jsme 4 soutěže 
v požárním sportu, zajistili opékání párků při pálení 
čarodějnic, tradicí se již stalo podzimní pouštění 
draků a velmi se podle ohlasů líbila letošní novinka – 
indiánské odpoledne na hasičském areálu. Vrcholem 
všeho byl pak samozřejmě letní dětský tábor na 
Borečově, kterého se již tradičně účastní děti nejen 
z  hasičského kroužku, ale i z  Bozkova a širokého 
okolí. Nezapomínáme ani na tradiční doprovod 
našich členů na jejich poslední cestě a musíme 

poděkovat panu faráři za uspořádanou 
mši za naše bývalé kolegy

Největší díl práce byl ale odveden 
na sportovním poli. Počty soutěžních 
družstev nám nijak nepoklesly, a tak 
nás v  letošním roce reprezentovali dvě 
družstva mladších dětí, jedny starší děti, 
tým dorostenek, tři jednotlivci dorost-
enci, družstvo žen a dva týmy mužů.  

Celkem jsme letos startovali na 42 
soutěžích a naše družstva přivezla včetně 
celkových hodnocení 50  umístění na 
stupních vítězů. Opravdu zde není pros-
tor popsat všechny letošní úspěchy, ale 
pochlubíme se těmi nejvýraznějšími.

Družstvo mladších mladých hasičů se 

nás všech dosahují někteří hned od začátku velmi 
dobrých výsledků a ostatní se očividně zlepšují 
s  každým tréninkem. Musím vyzdvihnout ještě 
organizační práci Hanky Kur� řtové, která založila 
facebookovou stránku a velmi přispívá k  dobré ko-
munikaci s rodiči, organizaci tréninků a zápasů.

Starší žáci si vytvořili za několik let velmi dobrou 
partu a sport je pro ně volnočasovou životní náplní. 
Nejen že se účastní organizovaných tréninků, ale 
chodí si zahrát sami od sebe nejenom fotbal, a to je 
velmi dobře. Někteří z nich nastupují o víkendu i za 
semilská mužstva žáků a Semilští zase jezdí s nimi, 
aby byl k  zápasu vždy dostatečný počet hráčů, což 
je cca 15. Trenérskou dvojicí jim jsou Pavel Pastorek 
a Lukáš Hlava, kteří to s nimi nemají úplně jedno-
duché. Věnují mužstvu spoustu volného času, i když 

nejsou z  řad rodičů. Tato parta dosahuje i velmi 
dobrých výsledků v zápasech, po podzimní části jim 
patří třetí místo v  okresním přeboru. Na podzim 
jsme navštívili utkání Evropské ligy v Praze a prvoli-
gový zápas v Jablonci, takže někteří poprvé okusili 
atmosféru velkého zápasu. Při návratech převládalo 
nadšení.

Všem, kteří se na organizaci mládežnické kopané 
podílíte, patří velký dík. Nezbývá než pozvat i ostatní 
zájemce, aby přišli okusit fotbalové prostředí. Trenéři 
zařazují do tréninků i jiné sporty a všeobecnou ob-
ratnost. Je jedno, kdy nábor probíhá, průběžně a 
všichni jsou vítáni.

Přeji Vám všem krásné Vánoce, hodně zdraví a 
štěstí v celém příštím roce.

Za trenéry mládeže S. Doubek jun.
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postupně dostává do pozice, kde bychom ho všichni 
chtěli vidět. Do poslední chvíle bojovali o stupně 
nejlepších v Soptíkově poháru, dokázali zvítězit na 
soutěži v Libuni a druhé místo přivezli z Košťálova. 
Na podzimním branném závodě pak obsadili skvělé 
3. místo.

Dorostenky postoupily po vítězství na okresním a 
krajském kole na mistrovství ČR do Brna, kde se po 
výborných výkonech umístily na skvělém 7. místě. 
Za své umístění, ale hlavně za velmi kvalitní výkony, 
které nebyly daleko od nejlepších týmů republiky, si 
zaslouží určitě poděkování.

Ještě výrazněji se prosadil Honza Lampa, který 
po vítězství na kraji jel poprvé okusit „republiku“ a 
zvládl ji stylem „Veni, vidi, vici“. Zvládl nebezpečné 
testy, zvítězil v  běhu na 100 metrů, a když k  tomu 
přidal i nejlepší čas v dvojboji, bylo jasné, že Bozkov 
má prvního historického mistra České republiky 
v  požárním sportu!!! Tedy věc, o které se nejen 
nám, ale ani našim předchozím generacím nesn-
ilo ani v  hodně divokých snech, velká gratulace a 
poděkování za reprezentaci, Honza do toho dal 
opravdu vše a drtivou většinu svých pokusů končil 
na hraně svých fyzických možností, šel si za svým 
snem a plně si ho zasloužil.

Družstvo žen dokázalo podruhé za sebou obhájit 
prvenství v celkovém hodnocení okresního poháru 
a uspělo i na postupových soutěžích, kde získalo na 
okresním i krajském kole shodně druhé místo. Velmi 
dobrá práce.

Družstvo mužů letos uspělo hlavně na postu-
pových soutěžích. Po vítězství na okresním kole jsme 
byli úspěšní i na kraji, kde jsme obsadili 2. místo, a 
od vítězství a postupu na mistrovství republiky nás 
dělilo např. ve stovkách 0,83 vteřiny při součtu časů 
6 závodníků!! 

Závěrem svého hodnocení pro loňský Bozkováček 
jsem psal, že úspěchy roku 2013 asi půjde stěží opak-
ovat... Jsem velmi rád, že jsem se spletl a SDH Bozkov 
předvedl ještě vyšší level reprezentace sboru a obce, 
bylo o nás slyšet a určitě jsme zapsali Bozkov opět o 
něco víc do povědomí nejen hasičské veřejnosti.

Tímto děkuji všem našim členům a příznivcům 
za odvedenou práci a všem vám přeji šťastné Vánoce 
a veselý nový rok 2015.

Velitel bozkovských hasičů K. Čermák ml.
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Motosport

Vážení občané Bozkova,

jako voda uplynula doba od léta a máme tu opět zimu, 
ačkoliv to za okny našich domovů ani moc nevypadá. Se 
zimním obdobím k nám přichází vánoční svátky, nový 
rok a také pravidelná dávka informací z dění Motosportu 
Bozkov (MSB), o které se s Vámi chceme podělit.

Během léta a podzimu se jezdci účastnili spousty 
závodů, od zdejšího seriálu KTM Enduro Cross Country, 
mistrovství ČR v Enduru přes evropské závody Endura 
až po samotnou šestidenní. V těchto seriálech se snažili 
všichni vybojovat cenné body, které by pomohly v 
závěrečném hodnocení. 

Z jara MSB uspořádal závod do seriálu KTM 
Enduro Cross Country, o kterém jsme psali v poutním 
Bozkováčku. Během léta a podzimu byly na programu 
další závody v Ohrazenicích, Jilemnici a Vysokém nad 
Jizerou. Všech těchto závodů se jezdci účastnili, od velmi 
prašných Ohrazenic až po celkem blátivý a těžký závod 
ve Vysokém nad Jizerou. V těchto závodech se pravidelně 
umisťovali na stupních vítězů ve třídě Licence A Jiří a 
Lukáš Hádkovi, ale i ostatní byli vidět - ve třídě Veterán 
Milan Kur� řt a Milan Koucký, ve třídě E3 Petr Balatka a v 
Licencích A Tomáš Koucký a Jakub Koucký. Seriál závodů 
je pro letošek na konci a 28. 11. proběhlo ve Vysokém nad 
Jizerou v divadle Krakonoš závěrečné vyhlášení seriálu. 
Jak to všechno nakonec po sečtených bodech dopadlo? 

Jiří Hádek – 2. místo, Lukáš Hádek – 3. místo, 
Jakub Koucký - 8. místo, Tomáš Koucký – 18. místo, 

Milan  Kur� řt – 3. místo a Petr Balatka – 17. místo.

V závodech mistrovství ČR v Enduru a Endurosprintu 
se dojela také druhá polovina závodů. Závody byly 
různé, od těžkých a pěkných až po ty, ve kterých se moc 
nedařilo. Završil to závod v Uhlířských Janovicích, který 
byl i součástí mistrovství Evropy. V těchto závodech se 
jezdci MSB umisťovali na dobrých pozicích, a díky tomu 
si mohl například Jiří Hádek přivézt cenu za druhé místo 
v mistrovství ČR v Endurosprintu, Milan Kur� řt třetí 
místo v mistrovství ČR v Enduru a Milan Koucký druhé 
místo v mistrovství ČR v Endurosprintu.

MSB Bozkov se také ukázal ve světě, a to při závodech 
mistrovství Evropy, které se odjelo v Rumunsku, Itálii 
a ČR. Největší výzvou pro MSB byla účast na letošní 
šestidenní v Argentině. Dlouho se nevědělo, jestli se 
vůbec na šestidenní pojede, ale nakonec vše klaplo a 
mohlo se vyrazit. Za Bozkov se do Argentiny vydali 
Milan Kur� řt, Jan Kudrnáč a Milan Kotrč z Enduroklubu 
Semily. Na jezdce čekala dlouhá a těžká soutěž převážně v 
kamení a písku, vždyť v těchto krajinách se jede i nejtěžší 
závod Dakar. Po dlouhých přípravách se dostali kluci na 
start prvního dne, ze začátku si zvykali na tamní podklad 
a terén a pomalu se začali zlepšovat, bohužel v těžkých 
podmínkách hodně trpěla technika. Během třetího dne 
odstoupila ze závodu většina startovního pole a bohužel 
i Milan Kotrč pro technickou závadu na svém motocyk-
lu. V závodě tedy bojovali už jen Milan a Honza a vše 
dobojovali až do konce. V klubech se Motosport Bozkov 

umístil přes všechny problémy na pěkném 21. 
místě. Kdo by se chtěl dozvědět více o účasti MSB 
na ISDE v Argentině, může se přijít podívat na 
tradiční promítání, které se bude připravovat, a o 
termínu budete informováni.

Tradičně jsme taky uspořádali v pořadí 13. 
ročník sjezdu traktorů, který se konal v sobotu 27. 
září v Bozkově. Hlavní atrakcí byl závod traktorů, 
ale fanoušci motorů se letos dočkali i ukázky jízdy 
tanku T-34 a také Tatry 813 truck trial. Díky krás-
nému počasí přijely téměř tři tisíce diváků, což 
pro nás jako pořadatele je krásné vidět.

Na závěr bychom chtěli za celý MSB poděkovat 
všem, co nám pomáhají při pořádání akcí, jak při 
stavbě trati, tak při samém průběhu.  

Vám všem bych chtěl popřát za MSB krásně 
prožité vánoční svátkya do nového roku 2015 
hodně zdraví a úspěchu.

Za Motosport Bozkov Jakub Koucký
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Zamyšlení nad včelařským rokem

Letošní rok byl pro včelaře nepříznivý. Velice 
mírná zima bez sněhu, jaro suché, květen deštivý, 
22 dní pršelo nebo byly přeháňky. Za nepříznivého 
počasí přinášejí létavky daleko méně nektaru a pylu 
než za roku vydařeného. A toho bylo letos opravdu 
málo. Stále více se ukazuje, že příroda, zejména zja-
ra, urychluje svůj vývoj. Letos rozkvetla ptačí třešeň 
kolem 3. 4. a 1. 4. už kvetla pampeliška atd. Včelstva 
byla v tomto období slabá, a tedy zásobila jen sama 
sebe. Nezapomeňme, že včelstvo spotřebuje až 90 
kilo medu, 40 kilo pylu a až 40 l vody ročně, to je 
skutečné množství, které spotřebuje jedno včelstvo 
za jeden běžný rok, a včelaři nedonese nic. 

Takže prvním předpokladem úspěchu je zazi-
mování silných a zdravých včelstev. Pak je nutno 
zajistit včelám klidné zazimování, aby včelstva v 
prvních měsících příštího roku měla vytvořené dobré 
podmínky pro svůj časný jarní rozvoj. Pro včelaře je 
srpen ve znamení pravidelného podávání cukerného 
roztoku ze dvou dílů vody a tří dílů cukru. Je nutno 
doplnit zásoby na 10 až 16 kilogramů cukru, při ví-
cenástavkovém zazimování až na 20 kg.

V srpnu odchází letní generace dělnic a líhne se 
generace dlouhověkých zimních dělnic, které budou 
tvořit základ zimního chomáče. Tyto včely, jejichž 

hlavním úkolem je převést včelstva dlouhým zim-
ním obdobím a na jaře vychovat generaci včel, která 
se postará o další úspěšný rozvoj včelstva.

Říjen je pro nás zase časem pro ozdravění našich 
včelstev od nebezpečného parazita, roztoče var-
roa destructor. V druhé polovině měsíce již bývá 
většina včelstev bez plodu a denní teploty se ještě 
dostávají na potřebných 10 stupňů. To znamená, že 
můžeme provést první fumizaci. Vložíme na dno úlu 
podložky, abychom podle spádu roztočů mohli zjis-
tit napadení včelstev a účinnost fumizace.

Typ léčby zvaný fumizace: varidol 125 miligramů 
je roztok k léčebnému ošetření včel. Přípravek působí 
kontaktně, účinná látka se rozšiřuje v úlovém pros-
toru kouřem ze zapálených proužků. Po 14 dnech se 
provádí znovu.

 Typ léčby aerosolem je technika, která je výhodná 
za nízkých venkovních teplot, protože mikroskop-
ické částice aerosolu pronikají do středu zimního 
chomáče včel lépe než kouř. K vytvoření léčivé mlhy 
aerosolových částic slouží vyvíječe aerosolu. Tuto 
léčbu provádíme ke konci listopadu a v prosinci.

Na závěr bych chtěl popřát všem hodně zdraví, 
hezké Vánoce a včelařům pilná, zdravá včelstva a 
hojně medu.

Josef Dolenský, místopředseda spolku 

Včelařská moudrost: Na všechny tvé choroby,

včela lék ti vyrobí.
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Rok 2014 pohledem jeskyňářů

 Začátkem roku, na výroční členské schůzi, se ve-
dle hodnocení uplynulého roku také spřádají plány 
do budoucna. Kde pokračovat ve výzkumu, kde za-
čít, co je k tomu potřeba udělat.. Téměř vždy máme 
velké oči a nakonec je čas jen na část plánovaných 
prací. Tak tomu bylo i letos, přesto se nemáme za 
co stydět, naopak. Hlavní činností, které je věnová-
na velká pozornost a účastnilo se jí nejvíce lidí, je 
příprava naučné stezky  údolím Vošmendy. Stezka 
povede z parkoviště po dálnici do údolí Vošmendy 
a zpět na parkoviště a návštěvníkům přiblíží místní 
geologii, krasové jevy, či báňskou činnost. Otevřena 
má být příští rok na jaře, letos jsme se věnovali hlav-
ně terénním úpravám, vybudováním povalových 
chodníkům a přípravou informačních tabulí. Po do-
budování bude šestikilometrová trasa s dvanácti in-
formačními tabulemi a odpočinkovými místy včet-
ně prolézaček pro děti vítaným zpestřením nejen pro 
návštěvníky Bozkova, ale i pro samotné bozkováky. 

V údolí Vošmendy jinak letos došlo i k další vý-
znamné události. Po mnoha letech plánů na otevře-
ní druhého vchodu jeskyně Na Vošmendě se toho 
pevně chopili hlavně pánové Filip Seifert a Roman 

Kur� řt. Přesně vytipovali místo, začali kopat a lámat 
kámen a po tvrdé dřině se prokopali téměř přesně 
nad koncové místo jeskyně. Nyní tu tak budeme 
moci po dlouhé době pokračovat v  průzkumu a 
sedimenty uzavírající současné dno vytahovat tudy 
ven z jeskyně. 

Dalším místem, kde se nečekaně daří, je Větrná 
jeskyně v Bozkovských jeskyních. Zde je naše zimní 
pracoviště a v minulých letech jsme tu např. odkryli 
10 m hlubokou Páteční propast. Do volných prostor 
však nevedla a tak jsme začali kopat na jiném místě 
směrem dolu, nazvaném Pod Větrnou. Po mnoha 
stovkách vytanutých kýblů hlíny a dosažené hloubce 
6 m se situace začínala podobat vedlejší Páteční pro-
pasti a tak jsme změnili postup směrem nahoru do 
komínku. Po pár metrech se objevila chodbička do 
boku a ve stále lehčeji kopatelných sedimentech se 
začali objevovat volné pukliny a dutiny. Doufáme, že 
předzvěst rozměrnějších volných prostor.

Mimo to jsme při dvou výjezdech na Králický 
Sněžník uklízeli a domapovávali nově prostoupené 
části ve Tvarožných dírách a Kančí díře a pomáha-
li zde zajišťovat pro polské kolegy terénní exkurzi 
v rámci jejich tradičního Sympozia Speleologicneho, 
konaného letos v Kletně. Také se začíná znovu roz-
jíždět průzkum jeskyní a krasu v Poniklé.

Na tradiční podzimní studijní cestě jsme po-
prvé navštívili Dračí jeskyni u Plavna v  Německu, 
Karlovy vary a důlní díla na Jáchymovsku. Třídenní 
výlet jsme zakončili v  krásném Českém krasu a v 
Koněpruských jeskyních. 

Do nového roku 2015 s jeskyńářským 
pozdravem Zdař Bůh

Jan Hloušek
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 Všechno jde, když se chce

Každý den po 10 hodinách stání v práci na 
nožkách odhazuji nůžky a fén a razím si pročistit 
hlavu sportem. Odmala jsem k tomu měla blízko, 
a než mě potkaly zdravotní problémy a puberta, 
trávila jsem závodně atletikou základní a polovinu 
střední školy. Pro mé terénní začátky, jelikož asfaltka 
Ž. Brod - Bozkov už mě začala nudit, byly ‚‘Dálnice‘‘, 
okolí Vošmendy a Palackého stezka ideální. Běh, 
který je momentálním módním trendem, mě po  
bozkovských kopečkách nadchl.

Šílený závod plný špíny i krve, kterým v posled-
ních letech žije celá Amerika a i další evropské státy, 
zamířil i k nám, do Čech, a to je SPARTAN RACE. 
Jde o vyhlášený překážkový terénní závod plný dřiny, 
běhu v bahně, přeskakování ohňů, šplhu na laně 
nebo podlézání ostnatých drátů. Trasu dopředu nik-
do nezná, brutální zkouška, kde je hlavní odměnou 
medaile, fyzické, ale i psychické vyčerpání, může 
začít. Organizátoři se snaží udělat podmínky co 
nejnáročnější. Překážky mají za úkol sebrat co nejvíc 
sil, pokud je účastník na první pokus nezdolá, čeká 
ho porce 30 angličáků.

Tak tedy padl návrh vytvořit tým a zkusit své 
možnosti. První, nejkratší závod tohoto seriálu 
se konal za humny v Liberci - Spartan Race Sprint 
- minimálně 5 km + minimálně 15 překážek. Běh, 
kterého se ten den zúčastnilo přes 3000 borců, mě 
natolik oslovil, že vyhledávání dalších podobných 
závodů šlo úplně samo.

 21. června 2014 jsem se zúčastnila extrémního 
závodu GLADIATOR RACE v Holicích a z  trasy 6 
km a 25 překážek si odnesla nejen medaili, ale i po-
hár za 3. místo v ženské kategorii. Super, mé nadšení 
a chuť stále rostly.

V červenci 10. místo v extrémním běhu ARMY 
RUN na trase min. 10 km + min. 10 překážek, kde se 
k nám do týmu Ready to Race, tvořen také Nikolkou 
P. Dolenskou a přítelem, přidal i Jakub Koucký.

Podzim jsme završili druhým levelem Spartan 
Race, a to Super - min. 13 km + min. 21 překážek. 
Bohužel jsme v létě nestihli variantu Beast - min. 
20 km + min. 26 překážek, abychom získali tzv. 
TRIFECTU  za celý seriál. Tak třeba příští rok.

Mezi „bahenními“ závody jsem absolvovala pár 
běžeckých. 1. místo jsem si vyběhla na charitativním 
běhu s výtěžkem na mentálně postiženého Filípka. 
O to větší radost a nadšení, když svou zálibou po-
můžeme někomu, kdo to opravdu potřebuje. Dalším 
závodem byl:

- Run Tour 10 km v Liberci
- Nejtěžších 400 metrů na světě, a to závod

Redbull 400 Harrachov”, výběh skokanského můstku.
- Hradecký půlmaraton v týmu PŮL NA PŮL s úžasnou 

spoluběžkyní Nikolkou Dolenskou
- Tečka na konec běžecké sezóny, Janovských 11 km

Teď už jen běhat pro ra-
dost, pokud nám to zimní 
počasí dovolí, a věnovat 
se tréninku, při kterém 
pravidelně navštěvuji 
hodiny Cross� tu, 
kondičních a intenzivních 
tréninků, jumping, domácí  
posilko a Power Yoga.

V sezóně 2015 mě 
nezaskočí žádná překážka a 
těším se na přijmutí dalších 
výzev s nápisem Bozkov na 
čele. 

Spoluobčanka 
Šárka Svobodová :)
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Miloslav Maxa

aneb vzpomínka na bozkovského rodáka a dlouho-

letého poradce v oblasti územního plánování obce

Zemřel letošního 26. července ve věku 85 let.

Narodil se 24. dubna 1929 jako jediné dítě 
Stanislava a Milady Maxových v  Bozkově (č. 
p. 14 – manželé Rekšovi). Rané dětství prožil 
převážně v Harrachově na Novém světě a starali se 
o něj především maminčini rodiče, Pavla a Josef 
Hartigovi. Děda pracoval jako hajný na panství 
hraběte Harracha a babička byla v domácnosti. Oba 
je měl velmi rád, naučili ho spoustu věcí do života 
a vždycky na ně rád vzpomínal. Po Mnichovu 1938 
museli Harrachov opustit a žili celá rodina společně 
v Bozkově.

Od dětství projevoval zájem o stavitelství a archi-
tekturu, a proto v r.  1944 nastoupil v  Semilech na 
jednoletý učební kurz v  oboru zedník. Po válce si 
zvolil libereckou stavební průmyslovou školu a dále 
pokračoval studiem architektury na VUT v  Brně 
v letech 1949-1953. 

V  roce 1953 nastoupil vojenskou službu 
v  Karlových Varech, kde se usadil i po skončení 
vojny. Profesní kariéru zahájil v  karlovarském 
Stavoprojektu, kde se věnoval převážně bytové 
výstavbě. V polovině 60. let se i s rodinou přesunul 
do Prahy, kde nastoupil do Scénogra� ckého ústavu 
a kde se věnoval rekonstrukcím a  přestavbám div-
adel a kulturních domů. Po roce 1969 nastoupil do 
Československého střediska výstavby a architektury, 
kde pracoval až do roku 1991, 
než odešel do penze. Jako první 
v  republice se začal systematicky 
věnovat bezbariérové výstavbě, 
která v té době byla téměř v plen-
kách. Zabýval se především 
navrhováním výrobků pro bez-
bariérovou výstavbu a  hledáním 
výrobců pro tyto výrobky. Dále se 
věnoval vydáváním norem a tech-
nických předpisů pro tuto oblast. 
Bezbariérové výstavbě se věnoval i 
po roce 1991 po odchodu do pen-
ze, kdy pracoval jako architekt na 
volné noze až do svých osmdesáti 
let. Navrhoval především úpravy 
bytů a domů na  bezbariérové. 

Rovněž se vrátil ke svému zájmu o divadelní stavby, 
ale už ne jako projektant, ale jako autor odborných 
článků, které publikoval jak Čechách, tak i v zahraničí 
(Německo).

Třetí velkou oblastí jeho profesního zájmu byla 
lidová architektura. Zabýval se jak rekonstrukcemi 
lidových staveb, tak i kreslil pro své potěšení rozličné 
stavby lidové architektury v okolí. Rovněž publikoval 
odborné články o těchto stavbách v  odborných a 
populárních časopisech, které doprovázel i svými 
kresbami. 

Nepovažoval se za věřícího člověka, ale jeho 
opravdový zájem o sakrální stavby svědčí o jeho 
určité osobní víře. Svoji profesi považoval za životní 
poslání a věnoval jí většinu svého času. 

Ohlédnutí za životem Ing. arch. Miloslava Maxy 
chci zakončit krásnou krátkou vzpomínkou jeho 
vnučky Klárky: Můj děda Míla Maxa byl hodně 
vzdělaný a dokázal toho hodně. Byl na mě hodný, 

a  posílal mi obrázky zvířátek, 
když jsem byla ještě malinká. 
Probíral se mnou zajímavé věci. 
Když jsem se ho zeptala na otáz-
ku, tak mi vždycky odpověděl 
a všechno mi pěkně vysvětlil. 
Uměl hezky malovat domečky a 
kostely. Byl architekt a inženýr, 
což se stává málo lidem. Dožil 
se hodně vysokého věku. Viděla 
jsem ho občas a vždycky si se 
mnou hezky povídal. Když jsem 
měla svátek nebo narozeniny, 
nikdy mi nezapomněl popřát, 
což mi vždycky udělalo radost. 
Stýská se mi po něm.

Sepsal Miloslav Maxa, syn
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Milí čtenáři Bozkováčku,

pomalu a jistě nám nastává  čas Vánoc. 
Vzpomínám, že jako malá holčička jsem vždycky 
netrpělivě počítala, kolik dní ještě zbývá do toho 
Štědrého – ještě desetkrát, pětkrát, dvakrát se 
vyspím a už... Budu s taťkou stavět betlém, barevný 
papírový, a také zdobit stromeček, který se večer 
rozzáří. Jako zázrakem se pod ním v  nestřežené 
chvíli objeví balíčky skrývající svá velká tajemství. 
Pro každého nějaké. Nejdřív však všichni usednou 
ke svátečně prostřenému stolu – maminka s taťkou, 
děda, babička i teta a také velký brácha. Maminka 
přinese na stůl porcelánovou mísu s pomněnkami, 
která se používá jen o Štědrém večeru. Z  ní naleje 
každému na talíř teplou rybí polévku. A budeme mít 
také kapra se salátem a voňavé cukroví. Teta možná 
zazpívá „Tichá noc, svatá noc…“ a určitě Veselé 
vánoční hody a Narodil se Kristus Pán. A bude 
vyprávět o tom, co se tenkrát stalo v Betlémě, jak na 
svět přišel Boží Syn a Maria to děťátko zavinula do 
plenek a položila do jeslí, jak přišli za ním pastýři, 
aby se mu poklonili. Budeme spolu naslouchat tomu 
dávnému příběhu a bude nám dobře a milo. Moc 
jsem se na to vždycky těšívala a těším se dodnes. 
Přestože už dávno v  kalendáři neodškrtávám dny 
do toho Štědrého a stromeček a betlém chystají mé 
dcery, vlastně ani tu pomněnkovou mísu už nemám. 
A také mnozí z  těch, které jsem milovala a stále 
miluji, tu už s námi nejsou, jako bývali. Přesto však 
věřím, že o nás vědí, a myslívám na ně, když nalévám 
rybí polévku a s  rodinou usedám k  prostřenému 
stolu…a spolu slavíme svátky Ježíšova narození a je 
nám dobře a milo a já cítím takovou zvláštní krás-
nou radost.  

Ano, něco z  toho dětského těšení ve mně stále 
zůstává a také vždy znovu zakouším i něco z onoho 
neopakovatelného pocitu radosti, kterou jsem jako 
malá právě o Vánocích prožívala. Věřím, podobné 
to mají i mnozí lidé kolem. A je to tak moc dobře, 
protože radost k  vánočním svátkům neodlučitelně 
patří. Vánoční radost navíc může následně prozářit i 
všechny ty další už všední, nesváteční dny. 

Však také zvěst vánočního evangelia o radosti 
hovoří. Zvěstuji vám velikou radost, která bude pro 
všechen lid, dnes se vám narodil Spasitel, Kristus 
Pán, Tak oznamovali andělé pastýřům, kteří hlídali 
svá stáda na stráních kolem městečka Betléma, 

novinu o narození Spasitele. A celé nebe se náhle 
jakoby rozzářilo a rozeznělo se zpěvem chval. A ti 
pastýři neváhali a plni očekávání se vydali do Betléma, 
přesvědčit se o tom, co jim andělé pověděli. Přišli tam 
a uviděli Marii a Josefa i to narozené děťátko položené 
do prostičkých jeslí. A poznali v něm Spasitele světa. 
Toho, kdo přišel pro všechny lidi, pro chudé i bohaté, 
pro vzdělané i prosté, malé i velké. Pro všechny bez ro-
zdílu a všem přináší lásku, pokoj, naději v dobré příští. 
To poznání naplnilo ony pastýře velikou radostí a to 
si nesli v srdcích, když se navraceli z Betléma zpět ke 
svým stádům. Kéž by taková opravdová a ničím nez-
kalená radost byla také v nás a mezi námi - až budeme 
prožívat Štědrý den a večer i další sváteční dny. Kéž by 
nás nesla nejen svátky vánočními, ale všemi ostatními 
dny a týdny, celým naším životem.

 Radostné a pokojné Vánoce a vše dobré  
 do  nového  roku

přeje všem čtenářům Bozkováčku
Lada Kocourková,

farářka Církve čs. husitské v Semilech a Bozkově
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„Miluješ, když jsi velký, a přesto dokážeš být malý ve společenství malých.

Miluješ, když se dělíš se svým kouskem chleba s tím, kdo ho nemá.

Miluješ, když se nestydíš přiznat svou chybu před druhými.

Miluješ, když se nestydíš za sociální podmínky, ze kterých si vyšel.

Miluješ, když polní kytky a pahorky vzbuzují v tobě pláč při myšlence na krásu Toho, kdo je stvořil.

Miluješ, když v tichosti přijímáš myšlenku, že jak smích, tak i pláč, jak radost, tak i bolest, jak život, tak i smrt jsou 
skutečností, která nás přesahuje.

Miluješ, když s dětskou zvědavostí přijímáš úseky života plné tajemství.

Miluješ, když pláč sirotků ti tiše našeptává, že ty také můžeš být jejich otcem, matkou, bratrem nebo sestrou.

A konečně miluješ, když sestra Smrt přichází a vyděsí tě svým způsobem bytí a ty nepřestaneš věřit, že Smrt je pouze 
rukou Lásky, která tě přenese z tohoto slzavého údolí tajemství do pravého Života, pro nějž jsme byli stvořeni. „

Iosub Iosif Irinel

Drazí čtenáři a přátelé Bozkova,

krásná slova básníka nám ukazují smysl našeho 
putování a tajemství, která obklopují náš život. Když 
jako dítě přijímáme náš život, tak normální se stává 
velké a výjimečné. Oči dítěte nám otvírají srdce. 
Vzpomeňme si, kolik radosti přináší první krůčky 
dítěte, jak očekáváme jeho první slovo a přemýšlíme, 
jaké asi bude - máma, táta......To, co je pro nás tak 
normální mluva a chůze, se v tom okamžiku stává 
zvláštním darem Lásky - rodí hodně emocí i úsměvů. 
Probudí v nás víru v dobro, které je vedle nás a učí 
pokoře. 

K tomu, abychom to mohli prožívat a hlavně 
vidět, je odpověď na otázku Miluješ?

Pokud miluješ - lásku ukazuješ světu, toto štěstí, 
které dokážeš prožívat ve společenství, a život k tobě 
promluví svou krásou. 

Vidět očima dítěte!

Dítě, které má rádo své rodiče a okolí, nás učí, 
abychom se nestyděli za podmínky, ve kterých 
prožíváme život. To vše je pro nás, abychom se nebáli 
vlastních názorů, víry a vlastní smrti. 

Dovolte, že při této myšlence vzpomenu na smrt 
mé tety a reakce jejich vnuků. Teta byla těžce ne-
mocná, měla rakovinu a přitom často hlídala své dva 
vnuky čtyřletého a šestiletého. Povídala si s nimi o 
životě, a když přišla nemoc, mluvila o smrti a štěstí 
v nebi. Když už nemohla chodit, ležela a vnuci vždy 
přiběhli a něco jí řekli, nebo i přinesli. Měli ji rádi. 
Když teta zemřela, rodiče přemýšleli, co bude pro 
chlapce nejlepší, jestli se mají s babičkou rozloučit, 
nebo zůstat doma, aby to pro ně nebylo trauma, jak 
se dnes moderně říká. V Polsku je zvyk, že tři dny 

před pohřbem je tělo zemřelého v rakvi uložené v 
kapli a příbuzní, přátelé a sousedé se společně modlí 
za zemřelého růženec. Večer, když se rodiče chlapců 
chystali na tuto modlitbu, děti se jich zvědavě ptaly, 
kam jdou. Když jim to vysvětlili, tak hoši křičeli, 
že chtějí také za babičkou. Babička ležela v kostelní 
kapli v otevřené rakvi, chlapci vběhli do kaple, post-
avili se vedle rakve a mladší řekl: „Babičko, ty jsi už 
šťastná v Nebi!“ Rodiče už neměli pochybnosti o 
jejich účasti na pohřbu a nám už � loso� cké a teo-
logické vysvětlení smrti nebylo potřeba. Byla to nor-
mální reakce dětí na rozloučení s životem. Přál bych, 
aby takových krásných rozloučení bylo v našem 
prostředí více a abychom i my, dospělí, viděli smrt 
normálníma očima dítěte. Abychom poznali, že 
„smrt je rukou Lásky, která nás přenese do pravého 
života“. 

V listopadu jsme jako vždy prožívali svatohu-
bertskou mši svatou a vzpomínku na zemřelé hasiče. 
Vzpomínky jsou vzácným darem pro budoucnost, 
úcty k zemřelým a pamětí na minulost. 

Rozsvítili jsme vánoční stromek a u Betléma jsme 
uviděli to Dítě, které slovo „Miluješ“ proměnilo ve 
skutek. Bůh přichází v podobě dítěte, aby zvěstoval 
opravdovou radost, žehná naší práci a úsilí. 

Dítě Ježíš otevřelo bránu Nebe pro život člověka.

Ať tato vánoční doba je pro Vás darem Lásky, 
Slovem naděje a Úsměvem štěstí. 

Kéž to malé dítě Ježíš je bohatstvím Vašeho srdce, 
abyste se nebáli budoucnosti a nový rok přijali v du-
chu Naděje. 
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Děkuji Vám za Vaši přítomnost, modlitbu a dary 
na opravu kostela a varhan. 

Tradičně Vás zvu na vánoční mše svaté a koncert 
Jizeranu.

Těšíme se na společné vánoční setkání, na 
Půlnoční mši v našem kostele 24. 12. 2014 ve 
24 hodin. Mše sv. 25. a 26. 12. v 10 hodin. Koncert 
Jizeranu se uskuteční v našem kostele 26. 12. v 
18 hodin. 

Jménem misionářů saletinů 
Vám přeji požehnané svátky a 
šťastný nový rok 2015.

Kéž se každý den nového 
roku díváme čistýma očima malého dítěte.

P. Krzysztof Mikuszewski MS

Dějiny bozkovských kostelů - 2. díl

Náš kostel nebyl vždy jen budován a zkrášlován. 
Postihly ho také ztráty, když v roce 1810 mu byl státem 
zabaven zlatý poklad - dukáty, šperky a kalichy. Vše, co 
bylo ze zlata, zabavil ve všech kostelích stát, aby odvrátil 
bankrot. Nestačilo to, bankrot v Rakousku stejně nas-
tal. A v roce 1916 rakouský stát zabavil všechny zvony, 
aby pomohly Rakousku vyhrát válku. Na věži zůstal jen 
starý zvon mariánský a umíráček a za 2 roky Rakousko 
válku prohrálo. 

V roce 1923 zorganizoval řídící učitel Stanislav 
Dolenský sbírku na 4 nové zvony, které byly roku 1924 
ulity v Broumově u � rmy Oktáv Winter. Tři byly za-
placeny ze sbírky a čtvrtý zaplatil Stanislav Balatka  z 
čísla 154. Vlakem byly dopraveny do Jesenného a rol-
ník V. Říha z čísla 65 je odvezl do Bozkova. Všechno 
dříví na stolice daroval  Antonín Fišera z č. 66. Svěcení 
proběhlo 4. května 1924. Zvony byly zasvěceny Panně 
Marii (váha 360 kg), sv. Josefu (215 kg). Další dva zvo-
ny byly zasvěceny sv. Václavu (102 kg) a sv. Stanislavu 
(65 kg). Jím se zvonilo klekání. 

Tyto zvony vydržely v Bozkově jen 18 let. 
Zkon� skovány byly v 
roce 1942. Tentokrát měly 
zachránit Hitlerovu třetí 
říši. Ale opět nezachránily. 
Za tři roky říše válku 
prohrála. Zabavené věci 
v bozkovském kostele 
nepomohly žádnému 
státu,   který se tím 
snažil zachránit situaci. 
Zkon� skované zvony ze 
všech kostelů byly zbaveny 
své identity a odváženy 
do hutí jako sběr. Nikdo 
nemohl zjistit, odkud po-
cházejí.   Na konci války 

řada neidenti� kovatel-
ných   zvonů z Německa, 
Sudet a  Čech  doputovala 
do Prahy a skončila na 
skládce na Maninách.   
Už nemělo smysl, aby 
pokračovaly na cestě do 
hutí. Proto byly farnosti, 
které přišly o několik 
zvonů, vyzvány, aby si 
je po jednom rozebraly. 
Agilní bozkovský farář 
Josef Hofmann   tuto 
možnost využil a vybral 
si jeden neznámý zvon, aby zvukově ladil se starým 
mariánským, a nechal ho přivézt do Bozkova. Byla 
to slabá náhrada. Jeden zvon za čtyři zabavené. Tento 
Hofmannův zvon je dnes u nás největší, a dokonce 
i nejstarší. Byl ulit už v roce 1550. V současné době 
máme na věži tři zvony. Další jsou mariánský zvon 
husitů z roku 1555 a zvon sv. Václava z roku 1848.

Posledním významným farářem v  Bozkově byl 
P. Josef Hofmann. Působil zde v letech 1938 - 1951. 
Provedl řadu oprav a úprav ve vnitřku kostela. Jeho 
uspořádání zde máme až do dneška. Proslulost pout-
ního místa pozvedl opět na vysokou úroveň. Do 
Bozkova tehdy jezdila  řada celostátně významných os-
obností z politického, kulturního a vědeckého života. 
Změnil se i venkovní vzhled kostela. Prakticky dostal 
současnou podobu. Na střeše kostela byla břidlice 
nahrazena eternitem. Malé vikýře na střeše zůstaly, 
ale byly zrušeny jejich ozdobné štítky, poškozené 
sněhem a ledem. V roce 1946 byla, po 53 letech, sun-
dána z věže jehlanovitá konstrukce. V roce 1948 se 
věž dočkala dnešní podoby. Zděná část byla zvýšena 
o 2 m a zakončena ochozem. Nad ním byla postavena 
barokní báň s mezistupněm a menší bání zakončenou 
velkým křížem. Celá věž zmohutněla a zvýšila se o 3 m 
na současných 48 m. Na ramena kříže na věži  nechal 
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P. Hofmann umístit kladivo a kleště. Kříž s kladivem a 
kleštěmi je znakem saletinů. Tento řád v roce 1948 v 
Československu vůbec nepůsobil. Uběhlo 48 let a sale-
tini převzali Bozkov a mají zde své české centrum. Že 
by Hofmannova vize budoucnosti? 

V 70. letech, za působení P. Bohuslava Čálka, se 
podařilo udělat fasádu věže a obnovit vrchní omítku 
kostela. Od roku 1980 neměl Bozkov vlastního kněze. 
Ze Semil ho spravoval P. Alfréd Kostka. I za něho 
pokračovaly nutné opravy. Důkladně byla obnovena 
předsíň kostela. Ze střechy byl sundán eternit a celá 
střecha byla opatřena měděným plechem. V roce 
1995 byla dokončena generální oprava a obnova ka-
zetového stropu v oratoři. Šlo o záchranu památky z 
roku 1693. Původně měl kazetový strop celý kostel. Na 

oratoři tak můžeme vidět, 
jak to dříve v celém kostele 
vypadalo. Nesouhlasím s 
názorem, že kvůli kaze-
tovým stropům byl kostel 
stavěn jako renesanční. Byl 
stavěn v době vrcholného 
baroka, kdy renesance 
dávno pominula, takže 
by musel být stavěn jako 
novorenesanční. To se ale v 
té době nedělo a bozkovský 
kostel by tak vlastně byl 
prvním novorenesančním 
kostelem na světě. Je 
ale jasné už podle tvaru 
základů, že byl stavěn jako 
barokní. Nemáme žádné 

důkazy, že by zdi byly přestavovány,  což by při změně 
z renesančního na barokní muselo nastat.

V roce 1996 přišel do Bozkova řád saletinů a pře-
psal církevní dějiny Bozkova. Za 18 let svého působení 
v Bozkově toho stihli saletini neuvěřitelně mnoho. 
Mnoho věcí bylo ve špatném stavu. Ale oni dokázali 
opravit a zmodernizovat starou farní budovu, která 
už spěla ke svému zániku. V přístavbě, kterou postavil 
farář Hofmann, zřídili poutní dům. V kostele provedli 
náročnou rekonstrukci stropu lodi a nechali zrestauro-
vat všechny malby. Proběhla i oprava elektrického roz-
vodu. Kostel dostal nový obětní oltář, byl ozvučen, při-
byly nové mříže a bezpečnostní zařízení. Byla opravena 
omítka celého kostela i věže. Kostel už není žlutý, ale je 
šedobílý a svítí do dálky. Zásluhou bývalého starosty 
St. Doubka st. a Dr. Rostislava Chlupáče byl celý kostel 
nasvícen, takže krásně září do noci. Další změnou na 
věži bylo zpřístupnění ochozů, a tím otevření věže pro 
návštěvníky. Výčet proměn, které na věži učinili sale-
tini, můžeme uzavřít výměnou plechu na báních věže. 
Pozinkovaný plech byl nahrazen měděným.

Naše putování historií  chrámu končí. Dalo by se 
toho napsat mnohem více, ale my jsme se zaměřili na 
vnějšek chrámu a dva předcházející kostely tak, jak je 
viděli poutníci i místní lidé. Na závěr můžeme konsta-
tovat, že od dávnověku až po dnešek bylo panoráma 
Bozkova stále hezčí a hezčí a nejhezčí je dnes. A kostely 
byly jeho významnou částí. A také náš kostel byl v 
průběhu času stále hezčí a hezčí a nejhezčí dnes

Ludvík  Kousal

Obec Bozkov v roce 2014 zrealizovala projekt � nancovaný z fondů Evropské unie s názvem „Snížení energetické 
náročnosti objektu OU“, akceptační číslo 13151133. Předmětem projektu je zateplení svislých stěn, výměna oken a 
zateplení stropů obecního úřadu. Z celkových nákladů akce ve výši 1 178 tis. Kč je z fondů Evropské unie – ERDF 
hrazena částka ve výši 674 tis. Kč, ze Státního fondu životního prostředí částka ve výši 40 tis. Kč. Realizací projektu 
dochází k roční úspoře emisí CO2 ve výši 28 tun.

Tělocvičná jednota Sokol Bozkov v roce 2014 zrealizovala projekt � nancovaný z fondů Evropské unie s názvem 
„Změna zdroje vytápění a zateplení obálky tělocvičny“, akceptační číslo 13141572. Předmětem projektu je snížení 
energetické náročnosti a změna zdroje vytápění objektu TJ Sokol Bozkov. Realizováno bylo zateplení svislých stěn, 
výměna oken a instalace nízkoemisních automatických kotlů na hnědé uhlí.  Z celkových nákladů akce ve výši 2 680 tis. 
Kč je z fondů Evropské unie – ERDF hrazena částka ve výši 1 677 tis. Kč, ze Státního fondu životního prostředí částka 
ve výši 296 tis. Kč. Realizací projektu dochází k roční úspoře energie na úrovni 192 GJ a snížení emisí primárních 
částic a prekurzorů sekundárních částic o 327 kg.
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Novinka, která se může dotknout každého

1. prosince 2014 začalo fungovat jednotné Krajské 
operační a informační středisko Hasičského záchranného 
sboru Libereckého kraje (dále KOPIS HZS LK). Směny 
na územních odborech Česká Lípa a Semily skončily a 
veškeré odbavení událostí v rámci kraje je vyřizováno 
centrálně z Liberce. Na operačním středisku se střídají 
4 směny po 12 hodinách, přičemž minimální počet je 5 
příslušníků a plné obsazení čítá 8 příslušníků. Telefonní 
čísla zaniklých operačních středisek byla přesměrována a 
volající člověk nepozná rozdíl. 

Vyvstávají zde obavy, že operátoři budou příliš vzdálení 
místním podmínkám a nebudou znát regionální názvy. 
Na druhou stranu šel vývoj technologií natolik dopředu, 
že v tuto chvíli mají operační důstojníci mocný nástroj 
v podobě geogra� ckých informačních systémů a další 

podpory, takže jsou schopní efektivně řídit všechny op-
erace ke zvládnutí události. 

Co to pro nás znamená
a jak správně ohlašovat událost?

V  první řadě pomalu a srozumitelně nahlaste, kdo 
volá, odkud volá, proč volá, a následující větu si velmi 
dobře pamatujte:

Přesně uveďte místo, kde je potřeba provést zásah!!!

Nebojte se odhláskovat název obce – ono Bozkov a 
Bořkov v telefonu někdy vyzní stejně. Nebojte se říci, že hoří 
v Bozkově, a uveďte, že to je Bozkov se „z“, a ne Bořkov!!!!! 
V našem okolí máme několik Bítouchovů - tak upřesněte, 
když bude hořet v  „našem semilském“ Bítouchově, 
že se jedná o Bítouchov v  těsné blízkosti Semil!!!!!
 Chci pálit roští v lese, kam mám zavolat?

Operační a informační středisko
KŘ Liberec ..................................tel.  950  471 100

Mám „staré“ číslo na HZS v  Semilech, mám ho 
smazat? Toto číslo není nutné z telefonu odstraňovat, při 
jeho vytočení se hovor automaticky směruje do Liberce a 
může posloužit jako rezerva pro poruchu (ta by neměla 
nastat) volání na tísňovou linku.

 Mezinárodní tísňová linka..................112
 Hasičský záchranný sbor ........ ............150
 Zdravotnická záchranná služba..........155
 Policie ČR1 ............................. ............158
 Často hledaná telefonní čísla
 Obecní úřad ..............................  481 682 169
 Starosta ......................................  724 180 473
 Zdravotní středisko ..................  481 682 165
 Pošta ...........................................  481 682 168
 Základní škola ..........................  724 012 657
 Mateřská škola ..........................  724 012 658
 Informační středisko, knihovna 724 012 659
 Bozkovské dolomitové jeskyně 481 682 164
 Římskokatolická farnost ..........  481 682 156
 Velitel jednotky požární ochrany 603 998 743Hasičské cvičení

V sobotu 6. prosince proběhlo v Bozkově taktické 
cvičení a školení Jednotky požární ochrany obce Bozkov. 
Cílem cvičení bylo zopakování základních postupů prá-
ce, proškolení jednotky ohledně principů při zásahu na 
budově s Fotovoltaickou elektrárnou a zjištění použitel-
nosti tlaku v hydrantové síti v lokalitě nad kostelem. Jako 
vzorový příklad nám posloužila budova Mateřské školky, 
kde jsme si díky ochotě pí ředitelky Kur� řtové mohli na-
víc projít celou budovu, prohlédnout si riziková místa a 
připomenout systém únikových východů. Zatímco tato 
část cvičení byla ryze teoretická, následovala praktická 
zkouška tlaku hydrantu nad kostelem u fary, který by

mohl být základním výchozím bodem pro prvotní zásah 
v této lokalitě. Bylo zjištěno, že v tomto místě je dostateč-
ný tlak pro účinné použití jednoho útočného proudu C, 
což v drtivé většině případů je dostačující množství pro 
prvotní zásah, který může být naprosto rozhodující.

Byl jsem velmi spokojen nejen s velkou účastí členů 
jednotky, ale hlavně i s jejich přístupem a zájmem se něco 
dozvědět. Samozřejmě doufáme, že získané informace a 
zkušenosti nebudeme nikdy potřebovat, ale jak se říká, 
štěstí přeje připraveným.

Karel Čermák ml. velitel jednotky 



Připravili jsme pro vás:

 24.12.2014  Půlnoční mše v našem kostele   24,00 hodin. 

 25.12.2014   Mše svatá v našem kostele     10,00 hodin.

 25.12.2014     Štěpánská diskotéka v sokolovně  21,00 hodin.

 26.12.2014     Mše svatá v našem kostele     10,00 hodin.

 26.12.2014  Koncert Jizeranu   v našem kostele    18,00 hodin. 

 30.12.2014     Premiéra divadelní hry Lovu zdar v podání

    našeho ochotnického divadla v sokolovně 15 a 20 hod.  

 07.02.2015    Dětský maškarní karneval v sokolovně 13,30 hodin.

                   Spolkový hasičský maškarní diskobál  20,00 hodin.

 14.03.2015  Jeskyňářský ples, hraje Alegro, sokolovna 20,00 hodin.

 21.03.2015  Koncert skupiny KATAPULT   20,30 hodin

 11.04.2015  Koncert skupiny ARAKAIN a Lucie Bílé 20,00 hodin

Pro nejmenší diváky připravujeme LOUTKOVÉ DIVADLO

Pokud bude dostatek sněhu, můžete se těšit na Závody na sáňkách a Autoskijérink.

Zpráva z Obecní knihovny:

Zveme Vás do naší knihovny, kde jsou čtyřikrát do roka nové knihy zapůjčené z  Okresní 
knihovny v Semilech.

Zveme i naše děti, kniha byla a je zdrojem nejen zábavy, ale i poučení.

Provoz na přelomu roku: 

poslední půjčovní den   sobota 20. prosince 2014  od 10,00 do 12,00 hod.

první půjčovní den   sobota 10. ledna 2015   od 10,00 do 12,00 hod.

Nemáte ještě dárek pod stromeček? Na obecním úřadu lze zakoupit knížku úsměvných 
příběhů, na které se podíleli jen bozkovští občané. Ještě je několik kousků i prvního dílu. 

Láska a krev – tak by se daly charakterizovat Pověsti z  navarovského panství.

Vánoční a novoroční přání s bozkovským motivem je také k zakoupení na našem obecním úřadu. 

Čekáme na vaše příspěvky do Poutního Bozkováčku 2015.
Uzávěrka příš� ho čísla je 10. června 2015

.
Bozkováček – občasník o lidech a pro lidi v Bozkově
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